
Bestyrelsesmøde Jægerrådet Viborg 

21. september 2023 kl. 19.00 

Afholdt hos: Tage Toft, Tastumvej 5, 7850 Stoholm 

Tilstede: Linda Nielsen, Tage Toft, Lars Henrik Pedersen, Jens Chr. Hedegaard & Bjørn Jensen. 

Afbud: Martin Hedevang Kristensen 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af referat 
2. Situationen i Jægerrådet/kredsen 
3. Situationen i Det grønne Råd 
4. Mårhunde gruppen Viborg Kommune 
5. Bestandsovervågning / tællelaug 
6. Rågeregulering - resultat 
7. Efterårets jagter 
8. Hjortevildtsforvaltning – indstillinger 
9. Fastsættelse af dato for årsmøde 2024 
10. Opfølgning på opgaver fra foregående møde 
11. Eventuelt. 

Ad. 1 Referat godkendt 

Ad. 2 8/5 Formandsmøde for Jægerråd hele landet i Jelling 

31/5 Formøde i Aulum vedr. repræsentantskab møde 10/6 

17/6 90-års jubilæum i Viborg Jagtforening - Linda deltog 

18/8 90-års jubilæum i Frederiks Jagtforening - Linda deltog 

Der blev til jubilæer givet et Jægerforbundsflag fra jægerrådet 

29/8 Kronvildtmøde 

15-16/9 møde i Fredericia på Trinity for Jægerråds formænd. 

Dag 1. Frivilligheds politik 

Dag 2. Biodiversitet 

11/5 Kredsbestyrelsesmøde. Jagttegns midler fordelt bla. 

19/6 Formøde vedr. Landsskuet 



28/6 Opstilling til Landsskuet 

29-30/6 og 1/7 Afvikling af Landsskuet  

25/9 Evaluering vedr. Landsskuet 

27/9 Kredsbestyrelsesmøde Aulum 

Steffen indkalder til et stormøde vedr. Hjortevildt 9/10  

Kredsen indkalder til møde den 25/10 angående nye jagttider 2024 

7/3 2024 Kreds årsmøde i Plexus 

Ad. 3 Møde på I/S Søndergård i Finderup den 21/9 fra kl. 9-16.  

Vedr. paragraf 3 områder m.m. var der ikke udpræget tilfredshed med den måde, der blev 
forvaltet på af et flertal i byrådet. Se referat. 

Vådområdet ved Daugbjerg Enge blev besøgt. Fantastisk fint resultat. Der vil senere blive lavet en 
vandresti langs det nye vandløb.   

Der blev også set på et område, hvor der arbejdes på at etablere solcellepark. Området ligger øst 
for det forhenværende Lundgård Teglværk. 

Referat kan findes under Det grønne Råd i Viborg Kommune. 

Ad. 4 Der er skiftet udbyder vedr. simkort til vildtkameraer, ny og billigere udbyder er Lebara. 
Samtlige simkort er ved at være udskiftet i vildtkameraer. 

Efter lidt snak frem og tilbage blev det besluttet at yde økonomisk støttet på kr. 100,- om 
måneden til dem, som har frysere med ost til bekæmpelse af mårhunde. Det ligeledes besluttet at 
yde km kompensation til dem, som henter ost ved mejerierne. Max. 1500 kr. om året. Bilag 
afleveres før udbetaling af godtgørelser. Lars Henrik kommer med et budgetforslag til næste gang 
31. oktober.  

Ad. 5 Der forsøges arrangeret møde omkring oprettelse af bestandsovervågning - tællelaug 

Ad. 6 Der blev reguleret i alt 1288 rågeunger. Godt gået af dem, som deltog i reguleringen. 

Ad. 7 Datoer for efterårets kommunale jagter er godkendt og bliver udsendt inden 1. jagt den 3. 
november.   

Ad. 8 Der lægges op til ændring af jagttider på hjortevildts hundyr samt kalve. Skrivelse med 
ønske om stillingtagen fremsendes til jagtforeningsformændene. Ligeledes fremsendes skrivelse 
fra miljøstyrelsen til orientering om baggrunden. 



Ad. 9 Jægerrådsårsmøde afholdes den 9/1 2024 kl. 19.00 på Asmildkloster Landbrugsskole. 

Som dirigent foreslås Jørgen Klaris. 

Ad. 10 Linda og Jens Chr. Hedegaard træder definitivt ud af Jægerrådet. Lars Henrik Pedersen 
stiller op som ny formand i stedet for Linda. 

Linda Nielsen finder dato til næste bestyrelsesmøde. 

Referent: Bjørn Jensen 
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